

**MESYUARAT PERTAMA PENGGAL PERTAMA
DEWAN UNDANGAN NEGERI PULAU PINANG
YANG KEEMPAT BELAS
02 OGOS 2018**

PERKARA : 4(B)(XV)15

**SOALAN BERTULIS OLEH AHLI KAWASAN BAYAN LEPAS
YB. AZRUL MAHATHIR BIN AZIZ**

15. Sejauh manakah program Agenda Ekonomi Saksama (AES) dapat membantu rakyat? Sila berikan butirannya.

**YB. PHEE BOON POH
MENJAWAB BAGI PIHAK Y.A.B. KETUA MENTERI**

15. Kerajaan Negeri sememangnya peka dan komited dalam hal kebajikan terutamanya kepada golongan miskin dan daif. Kerajaan Negeri telah mencapai sasaran sebagai negeri pertama yang bebas daripada miskin tegar. Sasaran ini telah dicapai sejak tahun 2009 melalui pelancaran Program Pembasmian Kemiskinan Tegar yang dikenali sebagai Program Agenda Ekonomi Saksama (AES) yang memberikan bantuan kewangan bulanan secara *top-up* kepada individu/keluarga yang mempunyai pendapatan per kapita RM220.00.

Bagi memperkasakan program AES ini, mulai tahun 2016 Kerajaan Negeri telah melaksanakan bantuan kebajikan ini secara bersyarat di mana tujuan utama adalah untuk memantau keberkesanan bantuan yang diberikan dan mengubah corak tingkah laku keluarga miskin. Antara syarat-syaratnya ialah setiap warga emas dalam keluarga miskin yang menerima bantuan perlu melakukan pemeriksaan kesihatan, bayi perlu disuntik vaksin dan memastikan anak-anak bersekolah. Syarat ini diperkenalkan untuk memastikan golongan ini mementingkan kesihatan dan pendidikan anak-anak supaya tidak mewarisi kemiskinan dari setiap generasi.

Melalui Mesyuarat Jawatankuasa Pembasmian Kemiskinan, anak-anak golongan miskin ini yang mempunyai Sijil Pelajaran Malaysia (SPM) tetapi kurang berkemampuan untuk membiayai pengajian ke peringkat lebih tinggi akan disyorkan untuk menyertai program Vocational Skills Employment Programme (VSEP) iaitu sebuah program yang menawarkan kursus-kursus kemahiran untuk belajar sambil bekerja dalam bidang yang diminati. Dalam program VSEP, pelajar diberi biasiswa dan juga elaun latihan vokasional.

Selain itu, Kerajaan Negeri juga bekerjasama dengan agensi-agensinya kerajaan yang lain seperti Jabatan Tenaga Kerja yang berperanan untuk membantu mencari pekerjaan yang sesuai kepada orang miskin berdasarkan kelayakan pendidikan yang diperolehi.

Kerajaan Negeri akan memohon Kerajaan Persekutuan untuk mengkaji semula Paras Garis Kemiskinan (PGK) dan perkapita semasa yang dilihat agak kurang relevan berbanding peningkatan kos sara hidup pada ketika ini. Kerajaan Negeri bercadang untuk menaikkan PGK daripada RM930.00 kepada RM1,500.00 per kapita, RM220.00 kepada RM400.00 selaras dengan kesan kenaikan kos sara hidup dan dan peluang pekerjaan yang semakin rendah.

Semua usaha yang telah dilakukan ini diharapkan dapat memberikan motivasi, peluang dan ruang kepada golongan miskin untuk mendapatkan peluang pekerjaan, bantuan kewangan bulanan supaya dapat meningkatkan pendapatan keluarga mereka seterusnya keluar dari paras kemiskinan serta mampu berdikari pada masa hadapan.